
OBECNÍ ZPRAVODAJ 
Radim, Studeňany, Tužín, Podhájí, Lháň

Měsíčník                        Červen 2022                         číslo 6 

ZASTUPITELSTVO NA SVÉM VEŘEJNÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 15. 6. 2022 SCHVÁLILO:
– závěrečný účet obce Radim za rok 2021
– účetní závěrku obce za rok 2021
– účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola a mateřská škola Radim a zároveň 
výsledek hospodaření ve výši 0 Kč.
– přijetí daru od Královehradeckého kraje: část p. p. č. 451/1 o výměře 2m2 a část p. p. č. 
477/1 o výměře 256m2
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby číslo: 
IV-12-2023808/SoBS VB/1
– výpůjčku pozemku za účelem budoucí stavby „Novostavba chodníku v obci Radim, kú. 
Radim u Jičína na pozemku p. č. 477/1
– pro projekt „Rekonstrukce obecních bytů“  zajištění díla „Žádost o podporu a Studii pro-
veditelnosti“ od LKA s. r. o.
– smlouvu o dílo s firmou EUROVIA CS, a. s. na provedení stavby „Radim – chodník podél 
silnice III/2864“ – předpokládaná cena díla celkem včetně DPH 1.531.285,61 Kč
– Dodatek č. 1 ke Směrnici o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu. Předmětem úpra-
vy je bod 4. – změna výše předpokládané hodnoty zakázky dle kategorií
– výsledek výběrového řízení „Odbahnění a oprava rybníka v obci Radim – Lháň“ jako nej-
výhodnější nabídku firmu OBIS spol. s. r. o., celkem s DPH 1.994.214,21 Kč.
– dar pro SDH Radim ve výši 15.000Kč
– prodej pozemku p. č. 450/18 o výměře 51m2 panu J. H. ze cenu 50Kč za 1m2, návrh na 
zápis do katastru nemovitostí a vyměření platí kupující.
– prodej pozemků p. č.177/4 o výměře 25m2, st. p.131 o výměře 24m2 s budovou s technic-
kým vybavení manželům H., návrh na zápis do katastru nemovitostí platí kupující
– počet volených členů zastupitelstva obce Radim a to 5 volených členů.

Volby do zastupitelstev obcí 2022
se konají 23. a 24. září 2022

Uvažujete o tom stát se zastupitelem obce? Pro bližší informace nevá-
hejte kontaktovat obecní úřad. Pamatujte však na to, že 19. 7. 2022 je 

konec lhůty pro podání kandidátních listin!

MUDR. KLOS BUDE ORDINOVAT V ČERVENCI V RADIMI POUZE 
VE ČTVRTEK 21. 7. 
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY A ŠKOLKY
Je tady červen, krásný letní předprázdninový měsíc. My se ale ještě ohlédneme do 
dubna a května, kdy proběhly zápisy jak do základní a tak i mateřské školy. V zá-
kladní škole v následujícím školním roce přivítáme tři prvňáčky, jedno dítko dosta-
lo odklad školní docházky a zůstává nadále v mateřské škole. V mateřské škole jsme 
přijali dvanáct žádostí, přijato je však pouze pět dětí. Sedm dětí dostalo rozhodnutí 
o nepřijetí. Zatím jsou stále v řešení jisté varianty, které by možná mohly zajistit 
místo všem dětem. Snažíme se pro to dělat, co nejvíce, snad budou vstřícné i vyšší 
instance.

V květnu strávili školáci týden v krásném objektu kempu Pecka a poznávali krá-
sy místního okolí. Na svátek dětí 1. června měl místní Spolek včelařů připrave-
ny interaktivní besedy o včelách jak pro školáky, tak pro školkové děti. Povídání 
a jednotlivé ukázky byly velmi zajímavé a podnětné nejen pro děti. I my dospělí 
jsme se hodně dozvěděli. Desátého června nás již čekala  větší zvířata a to V ZOO 
Dvůr Králové, kam jsme naplánovali výlet. V nejbližší době nás čeká spaní ve škole 
a Zahradní slavnost, na kterou vás srdečně zveme. Zahradní slavnost bude spojená 
s rozloučením předškoláků s mateřskou školou a rozloučením páťáků, kteří naši 
školu opustí. Vše proběhne v úterý 21. června od 16.00 hodin. Vystoupí děti a žáci 
s pěveckým a hudebním programem. Následovat bude společné posezení u opékání 
špekáčků. Přejeme krásné letní dny.

Radka Koláčná
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SDH RADIM
Plamen, aneb vrchol sezóny mladých hasičů
Konečně jsme se dočkali. O víkendu 27. – 29. 5. se po dvouleté kovidové pauze konalo jarní 
kolo hry Plamen v klasickém provedení, tzn. 5 soutěžních disciplín, přespání ve stanech, dis-
kotéka pro děti a závěrečné vyhlášení.  Jelikož se nám nějak nedařilo scházet se na tréninky 
v plném počtu, který potřebujeme k trénování určitých disciplín, uspořádali jsme týden 
před soutěží víkendové soustředění u nás v Radimi na hřišti. Trénovali jsme hlavně útok 
CTIF a požární útok, protože tyto dvě disciplíny jsou nejnáročnější. Nutno podoktnou, že 
i na soustředění jsme spali ve stanech, to abychom vyzkoušeli veškeré podmínky. 

Samotný odjezd na závody byl velmi pochmurný, protože v pátek 27. 5. celý den pršelo 
a byla i velká zima. Děti narychlo dobalily holínky, pláštěnky, deky a vyrazilo se. Na místě 
v obci Brada-Rybníček jsme vychytali okamžik, kdy zrovna nepršelo a postavili rychle stany 
a vytvořili si naše zázemí na víkend. Ještě tento den nás čekaly dvě disciplíny – štafeta CTIF 
a štafeta požárních dvojic. V každé disciplíně jsme měli menší zaváhání v jednom pokusu, 
ale naštěstí byly ještě pokusy druhé. Pak už děti měly jen volnou zábavu. Spořádali jsme 
nachystané večeře od maminek a tatínků, probrali taktiku na další náročný den a šli na 
kutě. Nutno říci, že sobotní probuzení nebylo nic moc. V noci byla opravdu zima a hlahol 
z ostatních stanů nedával moc šanci na kvalitní spánek. Posnídali jsme tedy vánočku a už 
se chystali na naši nejobávanější disciplínu – útok CTIF. Děti ke všemu přistoupily velmi 
zodpovědně a tak se jim hned v prvním pokusu podařilo zaběhnout náš nejlepší čas! Dru-
hý pokus již tak vydařený nebyl, ale to nic nemění na tom, že si z této disciplíny odnášíme 
3. místo! Další disciplínou byla štafeta 4*60m, která se hasičům opět podařila velmi slušně
s časem 56s v lepším pokusu. Počasí ten den bylo jako na houpačce, chvíli slunce, chvíli déšť, 
pak i vítr a nakonec zase slunce, které kolem oběda již natrvalo vykouklo a my se mohli ko-
nečně i trochu ohřát. Po chutném obědě jsme měli před sebou poslední, a řekla bych, že pro 
hasiče a diváky nejzábavnější disciplínu – požární útok. Na řadu jsme šli pátí a je pravda, že
s velkou nervozitou, jak na straně našich dětí, tak i trenérů. První pokus se nám nakonec 
moc nevydařil, jelikož se nepodařilo rychle a správně našroubovat sací koš. Tento pokus 
skončil časem 56s. Tak tedy všechno záviselo na posledním jediném pokusu! Je to neuvěři-
telné, ale v tomto pokusu klaplo vše, jak mělo a výsledný čas na časomíře se zastavil na čase 
23,26s! Náš rekord. Radost byla veliká.  Po zbytek soboty už z nás opadla veškerá nervozita 
a tak už jsme si jen užívali zasloužené volno. Děti hrály fotbal nebo se bavily při diskotéce. 
Nedělní ráno bylo už o poznání lepší, všichni se na noc pořádně vybavili. A jak jsme nako-
nec tedy dopadli? Věřte nebo ne, ale odvážíme si pro nás krásné 4. místo! Skončili jsme hned 
za favorizovanými týmy, což je pro nás velký úspěch. Odnášíme si ale i další ocenění
a to hned to nejvyšší, protože naše nejmladší hasička Janička Málková se umístila na 1. místě
v okrese Jičín v soutěži „Požární ochrana očima dětí“. Gratulujeme.
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Na závěr bych chtěla poděkovat všem zúčastněným dětem – Vláďovi a Marušce Křížovým, 
Aleši Kulhánkovi, Janče a Honzíkovi Hubálovským, Elišce Frýbové, Štěpikovi Červinkovi, 
Vojtovi Klouzovi, Vojtovi Schreierovi a nakonec Barče Říhové, která se stala hasičkou velmi 
narychlo. Děkuji moc i rodičům, kteří nás přijeli podpořit. Vážíme si toho. Na fotografie 
z tohoto víkendu se můžete podívat na webu, je jich opravdu požehnaně. (foto Maruška 
Křížová)

Stříbrná Petra

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ RADIM HLEDÁ DO 
KOLEKTIVU MLADÝCH HASIČŮ HOLKY I KLUKY VE 

VĚKU 6 AŽ 14 LET.
Co tě čeká? 
• práce s požární technikou
• účast na soutěžích v požárním sportu
• poznávání požární techniky a jejich použití
• prohlubování vědomostí v požární ochraně
• základy první pomoci, základy topografie
• společné výlety a další práce v kolektivu
Pro informace nebo v případě zájmu o přihlášení kontaktujte vedoucí mládeže paní 
Petru Stříbrnou na tel. 603 979 507 nebo na email sdhradim@email.cz 
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SOKOLSKÉ OKÉNKO
Celý květen byl nabytý závody všeho druhu. Naši malí volejbalisté zúčastnili turnaje v barev-
ném volejbale v Jičíně. Ve žlutém jsme měli dvě družstva. Žluťásci ve složení Jakub Urbánek, 
Kája Pelantová skončil na 13 místě a Agamy, kde hráli Anička Málková a Verča Luksová 
byli osmé. Oranžový volejbal reprezentovali Myšáci a Ještěrky. Myšáci ve složení Anička 
Čapková a Nela Vojtěchová skončili na osmém místě a Ještěrky za které hráli Míša Stříbr-
ná a Ondřej Urbánek si odnáší vítězství. Odpoledne se do bojů zapojili modří ve složení 
Nela Munzarová, Adélka Nováková  a skončili na pátém místě. Další akcí bylo okresní kolo 
v atletickém čtyřboji. Tady jsme měli sedm závodnic a závodníků. V kategorii mladších žá-
kyň skončila Kája Pelantová na 3. místě, Anička Málková byla 4. Mezi mladšími žáky I. byl 
Jakub Urbánek pátý. V mladších žácích II. jsme si odváželi zásluhou Jiřího Macáka 1. místo 
a Ondra Urbánek skončil třetí, Honza Myšík byl čtvrtý.Úspěšné tažení doplnil ještě Štěpán 
Červinka, který ve své kategorii skončil také na třetím místě. Moc gratulujeme.
Všichni naši závodníci postupovali do krajského kola, kde se také neztratili. Anička Mál-
ková byla 12., Honzík Myšík 8., Štěpán Červinku skončil také osmý. To nejlepší na konec. 
V kategorii mladší žáci II. vybojoval Ondra Urbánek čtvrté místo a Jiří Macák v této kate-
gorii zvítězil. Oba dva budou reprezentovat Královehradecký kraj na republikovém finá-
le. Obrovská gratulace a moc držíme palce. Naše hřiště se začnou rekonstruovat v červnu, 
proto jsme stihli uspořádat žákovský turnaj čtyřek a šestek. Čtyřek se zúčastnilo 5 družstev 
a v šestkách si zahrály tři družstva. Ve čtyřkovém hrají děvčata ve složení Aďa Nováková, 
Nela Munzarová, Majda Křelinová a Zdeňka Barochovská. Na turnaji skončily na druhém 
místě. Další turnaj se konal v Hořicích, ve čtyřkách byly naše žákyně druhé a v šestkovém 
třetí. Zde se spojily z děvčaty z Jičína. Ve Dřevěnicích se konal krajský festival v barevném 
volejbalu. Zde jsme měli čtyři družstva. Ve žlutém skončili Agamy 14., v oranžovém hráli 
dvě družstva. Myšáci byli 10. a Ještěrky vybojovali krásné 3. místo. V modrém volejbale 
byla děvčata 8. Na začátku června jsme uspořádali tradiční Dětský den. Počasí nám přálo 
a zúčastnilo se 37 dětí. Nejvíce obsazená byla kategorie 2–4 roky. Odpoledne se moc  vyda-
řilo. Do konce školního roku nás čeká ještě závěrečný turnaj v barevném volejbale a republi-
kové finále v atletickém čtyřboji. Moc držíme palce našim hráčkám , hráčům a závodníkům. 
Na závěr mi ještě dovolte popřát všem dětem krásné prázdniny.

Kořínková Štěpána

CO NOVÉHO NA TUŽÍNĚ?

Pokračuje výstavba druhého ekologického stavení a pro vylepšení mobilního signálu, byl na 
Krchově pro jeho příjem vybudován u lesíku stožár.
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HISTORIE OBCE RADIM
Znovu zamíříme do doby, kdy Josef II. rušil ty kláštery, které se nezabývaly vzdělávací, vě-
deckou, ošetřovatelskou či charitativní činností. Již 29. ledna 1782 došlo na valdickou kar-
touzu, kam se toho dne dostavil pověřený komisař hrabě Karel Clary, aby předepsaným 
způsobem mnichům oznámil zrušení jejich kláštera. Po sepsání příslušného protokolu, kte-
rý převor Červinka stvrdil svým podpisem, přistoupil hrabě Clary s přidělenými úředníky 
ihned k inventarizaci klášterního majetku. Řeholníci měli klášter opustit do pěti měsíců 
a na tu dobu jim bylo zajištěno nejnutnější zaopatření, tj. stravování a ošacení. Jejich pobyt 
v kartouze se definitivně uzavřel koncem června 1782 a s povolením královéhradecké bis-
kupské konzistoře mohli přejít jako světští kněží do duchovní správy, případně se nechat 
sekularizovat a žít z přiznané penze. Tak skončila jedna významná kapitola v historii Radimi 
i okolních vsí. Valdičtí kartuziány byli jeden a půl století jejich vrchností a svými stavbami 
i drobnými uměleckými památkami zde zanechlai trvalé stopy. Také lidové podání s nimi 
spojovalo řadu míst v okolní krajině. Všechna panství a nemovitosti patřící kartuziánům 
byly po zrušení kláštera konfiskovány, prohlášeny za státní majetek a následně zařazeny do 
Náboženského fondu. Správu veškerého tohoto jmění, včetně objektu kláštera, které likvi-
dační komise odhadla na 203 048 zlatých, připadl Administraci (Správě) císařských (stát-
ních) statků v Čechách se sídlem v Pardubicích a jako administrátor (správce) ji vykonával 
c.k. rada Josef Karel Schmidt. Kromě tří panství (Radim, Pecka, Sobčice/Vojice), dvou vinic 
(na Mělníku) a dvou domů (v Praze a v Jičíně) šlo o různé usedlosti, živnosti a jednotlivá 
stavení s příslušnými pozemky a vybavením v okolních vesnicích.
Koncem června 1782 se ve Valdicích konala dražba movitých věcí zrušeného kláštera a tam-
ní lékárny s výnosem 1.597 zlatých a 28 a ¼ krejcaru. Současně už na samé žně byly za 1.031 
zlatých vydraženy na stojato veškeré plodiny při radimském dvoře. Rolníci museli určenou 
sumu zaplatit do 48 hodin a teprve potom začít úrodu sklízet. Klášterní kostel Nanebevzetí 
Panny Marie byl uzavřen a nedělní a sváteční bohoslužby se téměř na tří desetiletí přesunuly 
do valdického kostelíku (kaple) sv. Josefa, vykonával je k tomuto účelu přidělený kaplan 
z Radimi. Jednotlivé nemovitosti zrušeného kláštera byly koncem října 1782 prodány 
v dražbě. Z nich soběrazskou hospodu (čp.41) se 30 lány (486 ha) koupil Jan Míka za 690 
zlatých a 15 zlatých ročního nájmu se závazkem, že bude čepovat pivo z peckovského pivo-
varu, odkud si ho bude na vlastní náklady dovážet.
Pazdernu v Radimi (čp. 41) bez pozemků získal Václav Valenta za 57 zlatých a 3 zlaté roční-
ho nájmu. Domek na Tužíně (čp. 18), kde do té doby bydlel hlídač klášterních sádek, koupil 
za 106 zlatých a 2 zlaté ročního nájmu Josef Glosz. Téhož roku 1782 začalo vyměřování 
pozemků na bývalém radimském panství, aby mohly být následně prodány zdejším obyva-
telům. Jednalo se o „všecky panské role, luka, pastviny a zahrady“ při poplužních dvorech 
radimském, dvoreckém a valdickém v celkové výměře 1.767 měřic 13 mázlů (asi 340 ha). 
Smlouva o „převzetí pozemků poddanými panství radimského“ za souhrnnou částku 2.546 
zlatých 29 krejcarů a 3 groše byla uzavřena 2. září 1784 v radimském „zámku“. Za radimskou 
obec ji podepsali rychtář Jan John, Josef Ruml, Jan Beneš, Josef Šulc a Jan Nožička.

Pro potřeby Zpravodaje zpracoval Václav Nidrle 
Zdroje: –Dr. Jan Stříbrný – „Radim v proměnách času“ –obecní kronika
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ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE    
ČERVEN 2002
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak
události zaznamenal pan Václav Nidrle před
dvaceti lety.

Červen nezačal s pověstí nejteplejšího měsíce, teploty ráno 5°C a odpoledne jen 
16°C. Na konci druhé dekády už 32°C, zabouřilo a opět se ochladilo a na konci 
měsíce jen 16°C a za celý měsíc napršelo 36 mm. Již se sušilo a sklízely první jahody, 
na hořením rozcestí pěkně opravili cestu, 50 let oslavil Jaroslav Sedláček, 30 let Vla-
dislav Frýba, opravovala se cesta a rozcestí v Cikánech a sběr jahod a třešní prováděl 
J.Štál. Konaly se volby do PS, ODS obdržela 79 hlasů, ČSSD 43 a KSČM 31 hlas. 
V radimském kostele se konala svatba Anny Stříbrné a Michaela Vlčka z Týnce. 
Nevěsta přijela ze dvora v kočáře a po mši se v něm projeli po vsi.
Po delší době kdy nepršelo, bylo sucho, trpěli lidé, zvířata a porosty, dozrával rybíz, 
končily jahody. Po problémech s arzénem na tužínském vodovodu, byl na OÚ insta-
lován výpustný ventil z radimského vodovodu. Je málo zeleného krmení a musí se 
krmit siláží, senáží a senem. Končí sklizeň třešní, dočesávají je velká hejna špačků. 
28.06 přivezly dva autobusy děti z Jablonce na tábor na Podhájí. 70 let oslavila Hana 
Kopačková, konala se svatba Katky Glosové a Lukáše Kabely z Valdic. Poslední den 
měsíce odjeli táborníci Sokola na 14ti denní pobyt do Horní Branné.

Wikipedie – události ve světě a v ČR 
05. června – se narodil skotský herec Lewis MacDougall
10. června – byl zahájen provoz prvního  bloku Jaderné elektrárny Temelín
15. června – ve volbách do PS Parlamentu zvítězila ČSSD se ziskem 20,2 % hlasů
17. června – zemřel americký atlet Willie Davenport (*08.06.1943)
18. června – zemřel německý fotbalista Fritz Walter (*31.10.1920)
22. června – zemřel historik, archivář Josef Hanzal (*11.06.1934)
30. června – zemřeli lékař a houslař Alois Honěk (*25.10.1911)
                     a československý generál Josef Buršík (*11.09.1911)

Pro OZ zpracoval Miroslav Říha

PRANOSTIKY NA ČERVEN 
Co v červnu nedá do klasu, červenec nažene v času.
Červnové blýskání, na sýpkách praskání.
Je-li červen mírný, nebude v prosinci mráz silný.
Nejkrásnější loukou je louka červnová.
Rýma v červnu lidi nejvíce posedá.

Z „Velké knihy českých pranostik“ od Adély Müllerové, vybral M. Říha
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ÚLOVKY ZVĚŘE ZA 05/2022-03/2023
V HONITBĚ „BRADLEC“: 
srnčí – 15
prase divoké – 37 
Dle hlášenky hospodáře MS Josefa Kaprase.

V HONITBĚ „ÚBISLAVICE“:
prase divoké – 8, , liška – 1
srnčí – 7, srnčí úhyn – 12, jelení – 1
Dle hlášenky hospodáře MS Josefa Krause.

Pro OZ zpracoval pytlák M.Říha.

VČELAŘI V AKCI
Dne 1. 6. v rámci dne dětí, uspořádala včelařská organizace Radim ve škole a škol-
ce v Radimi včelařskou přednášku. Děti prožily moc pěkný den. Společně jsme si 
popovídali o včelách a včelaření, děti měly možnost prohlédnout si názorné ukázky 
a modely, ale také živé včelky v proskleném úlku a ochutnat plástečkový med. Na 
závěr dostaly malý dárek. S dětmi a jejich skvělými a pro věc zapálenými učitelkami 
se nám to moc líbilo. Domluvili jsme se na další spolupráci, konkrétně výtvarné 
soutěži, pro kterou máme připravené knižní odměny. Děkujeme oběma obcím za 
finanční podporu naší organizace, díky které jsme mohli realizovat tuto aktivitu. 

Za Český svaz včelařů, ZO Radim 
Bohuslav Bajer, Petra Vošvrdová a Hana Válková

Pro Obecní zpravodaj zpracoval Miroslav Říha
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ČESKÝ RÁJ ZNÁMÝ A NEZNÁMÝ
S Jičínem měl Valdštejn vůbec velké plány. Zamýšlel zde vytvořit samostatné centrum 
s okázalou rezidencí a vrcholnými úřady, založit univerzitu, zřídit biskupství. Ve vnitřní části 
města měly na místě původních dřevěných domů vzniknout stovky nových. Počítalo se s vy-
dlážděním ulic, vodovodem, lázněmi. Vévoda tu zřídil dokonce mincovnu, v níž roku 1628 
začal razit vlastní mince s heslem „Invita-invidia!“ (Navzdory závisti!). Přestavbu města svě-
řil do rukou vynikajících italských architektů působících v jeho službách, jako byli Andrea 
Spezza, Giovanni Battista Pieroni, Nicoló Sebregondi a Giovanni Marini. 
Kromě zámku se budoval i kostel sv. Jakuba, zamýšlený jako biskupská katedrála, probošt-
ství, nové městské hradby. V blízkých Valdicích vyrostl kartuziánský klášter. Valdštejn si 
představoval, že z Jičína bude opravdu obrovské, monumentální město. Možná to nebyla 
tak nereálná představa. Než se však mohl pořádně nadechnout k jejímu uskutečnění, přišla 
nemilosrdná smrt. A ta způsobila, že se téměř 90 procent plánovaného díla realizovat nepo-
dařilo. Velmi rychle, jen pár dnů po tragických událostech v Chebu, bylo vydáno nařízení, 
které pokračování všech staveb striktně zakázalo. Valdštejnův sen o ideálním městě, sym-
bolu harmonického uspořádání světa, se jednou provždy rozplynul. Po Valdštejnově smrti 
město přece jen zasáhla třicetiletá válka – o jeho drancování se svorně podělily obě válečné 
strany. Konfiskovaný majetek získal hrabě Teuffenbach, později Šternberkové a v roce 1710 
Trautmannsdorfové kteří si jičínský statek podrželi až do roku 1934. Příště Jičín – 7. část

Pro OZ z knihy Český ráj známý i neznámý, zpracoval Miroslav Říha

OSLAVENCI V ČERVENCI
FRANTIŠEK ODVÁRKO  (82)
JAROSLAV MAŤÁTKO   (75)

V OZ bude vycházet nová rubrika, která bude prezentovat spolkovou činnost v Ra-
dimi a přilehlých obcích.

Jednotlivé spolky budou v těchto vydáních:
Červen  Sokolové – TJ Sokol Radim z. s.
Červenec  Hasiči – SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Radim
Srpen  Zahrádkáři – Zahrádkářské sdružení v Radimi, z. s.
Září  Myslivci – MS Podhájí Radim, z. s.
Říjen  Včelaři – Český svaz včelařů, z. s., základní organizace Radim
Listopad Váchalův spolek – Váchalův spolek studeňanský v likvidaci

ČINNOST SPOLKŮ
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1. Popis spolku (činnost, aktivity)
Spolek TJ Sokol Radim z.s. je dobrovolný svazek členů, který provozuje a organizuje 
sportovní a kulturní činnost v obci Radim. V současné době sdružuje přes 180 členů 
ve 4 oddílech (volejbal, stolní tenis, ASPV, ostatní sporty). Dlouhodobě je největší 
složkou svého druhu v obci. Z celkového počtu členů tvoří významnou část mlá-
dež, která čítá přes 70 dětí. Předsedkyní spolku je Ing. Štěpánka Kořínková. Hlavní 
činností je provozování sportu všech věkových skupin. Velmi aktivně se věnujeme 
dětem a mládeži. Pro ně organizujeme tréninkové jednotky jak ve volejbale (tzv. 
barevný volejbal), tak ve všeobecném sportovním rozvoji (tzv. Sokol – prvky atle-
tiky, koordinace, apod.). Tyto tréninkové jednotky jsou pro děti již od tří let a jsou 
velice hojně navštěvovány (nyní kolem 20 dětí). Zajišťují tak několikrát za týden 
aktivní vyplnění volného času dětí. Pořádané sportovní akce: velikonoční turnaj ve 
stolním tenise, velikonoční turnaj trojic ve volejbale, turnaj v barevném volejbale, 
volejbalové soustředění, deblové turnaje, nohejbalový turnaj, vánoční turnaj trojic 
ve volejbale, žákovský turnaj čtveřic, žákovský turnaj šestek. Dále se účastníme mi-
strovských soutěží ve volejbale a stolním tenise, s dětmi potom i na soutěžích ASPV 
– zimní pětiboj a atletické závody (okresní, krajské, popř. celorepublikové kolo). 
Organizujeme tréninkové jednotky dětí a dospělých ve volejbale, stolním tenise 
a kondiční cvičení žen. Další činností, kterou jednota provozuje, je organizování 
kulturních a společenských akcí. Pořádané společenské akce: Sokolský ples, dětský 
maškarní karneval, čarodějnice, dětský den, dětský letní tábor, letní posvícenskou 
zábavu, drakiádu, organizujeme čertovskou nadílku. Spolupracujeme s obcí na po-
řádání dalších společenských akcí (např. oslava 650 let od první zmínky o obci Ra-
dim, účast na oslavách 100. výročí založení republiky apod.)

2. Počet členů ( k 31. 12. 2021)
Počet fyzických členů 182, počet členů celkem 266 (někteří členové jsou vedeni ve 
více oddílech současně).

KATEGORIE PODLE POHLAVÍ A VĚKU POČET ČLENŮ

DOSPĚLÍ – MUŽI 91

DOSPĚLÍ – ŽENY 91

DOSPĚLÍ CELKEM 182

DOROSTENCI (VĚK 15–18 LET VČETNĚ) 5

DOROSTENKY (VĚK 15–18 LET VČETNĚ) 8

ŽÁCI (VĚK 0–14 LET VČETNĚ) 24

ŽÁKYNĚ (VĚK 0–14 LET VČETNĚ) 37

MLÁDEŽ CELKEM 74

SPOLKY V RADIMI 
SOKOLOVÉ – TJ SOKOL RADIM Z. S.  
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3. Výše členských příspěvků
předškolní děti (cvičení s malými dětmi) – 200,-/školní rok
děti, studenti (volejbal, atletika) a aktivní důchodci – 500,-/rok
aktivní dospělí – 800,-/rok
neaktivní členové, neaktivní důchodci – 100,-/rok

+ brigádnické hodiny (jen pro aktivní členy)
dospělí: 10 hodin/rok
děti (od 1. třídy): 5 hodin/rok

Odpracované hodiny se počítají za kalendářní rok od 1. 1. do 31. 12. Různorodá čin-
nost během celého roku (pomoc při organizaci akcí, sběr železného šrotu, brigáda, 
zapisování, trenérství, obsluha ve stánku apod.)

4. Výhody pro členy
Členové spolku mohou bezplatně využívat sportoviště spravované spolkem. K dis-
pozici je hřiště pro malou kopanou, dva antukové kurty pro volejbal, sportovní hala 
(vhodná pro volejbal, nohejbal, stolní tenis, badminton, florbal apod.) a posilovna. 
Tabulka obsazenosti je na webu obce (organizace a spolky/ sokolové/ sportovní are-
ál). Členové mají zvýhodněnou cenu za pronájem klubovny (700 Kč/den) – vhodné 
pro oslavy, setkání apod. Rezervaci haly, klubovny a informace na tel. 723 226 623  
(správce areálu Lukáš Karban).

5. Přibírá spolek nové členy (+ kontakty)
Spolek přibírá nové členy jak z řad dospělých, tak dětí. Přihláška je ke stažení na 
webu obce (organizace a spolky/ sokolové/ o nás – záložka členská základna). Při-
hlášku pak odevzdejte Štěpánce Kořínkové, Petře Macákové nebo Martině Říhové).

6. Kdy spolek vznikl
TJ byla založena v roce 1903 pod názvem Sokol Radim. Stalo se tak 15. listopadu 
na ustavující valné hromadě. Prvním předsedou byl zvolen Jakub Andrle, mlynář 
z Tužína.
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7. Spolupráce s obcí, propagace
Dobrá spolupráce mezi Sokolem a obcí vede ke zkvalitnění nejen místních sporto-
višť, ale také k lepšímu životu v obci. Výhody jsou vzájemné. Obec poskytuje pří-
mou podporu v rámci rozpočtu obce nejen na údržbu a provoz sportovišť, ale i na 
jejich modernizaci (nejnověji se jedná o modernizaci sportovní haly v roce 2020). 
Spolek se proti tomu v nemalé míře podílí na organizaci sportovních a kulturních 
akcí, což obohacuje náš život v Radimi a přilehlých obcích. Rozvoj venkova a vzá-
jemné dobré žití závisí na provázanosti obce s místními spolky. Jsme rádi, že nás 
obec podporuje a doufáme, že tato spolupráce bude přetrvávat.
Nespoléháme se ale jen na obec, sami jsme aktivní v podávání žádostí o dotační 
programy. V jejich získávání jsme úspěšní. Tyto prostředky využíváme na provoz 
a na obnovu sportovních pomůcek.
 

Informace o jednotě můžete nalézt na webových stránkách obce (www.obec-radim.
cz/spolky/sokolové). Občas si o nás můžete přečíst v místním zpravodaji a  informa-
ce o pořádaných kulturních nebo sportovních akcích jsou vyvěšovány na web obce 
a na fb skupině Obec Radim (Radim, Studeňany, Tužín, Podhájí, Lháň). Fotky z naší 
činnosti naleznete taktéž na webu obce (organizace a spolky/sokolové/fotogalerie).
Naskenuj QR kód a poté můžeš požádat o připojení do Fb skupiny, kam vkládáme po-
zvánky na kulturní a sportovní akce.

KRÁSNÉ LÉTO VÁM PŘEJE CELÁ 
REDAKCE OBECNÍHO 

ZPRAVODAJE.


